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Beantwoording aanvullende en/of nog niet beantwoorde 

vragen n.a.v. technische toelichtingsavond 
17 oktober 2023 

 

Algemeen 
 

GBV 
1. Recent is de septembercirculaire verschenen. Is het mogelijk om een doorkijk te geven van de 

(meerjarige) financiële gevolgen hiervan op de voorliggende begrotingssaldi? 
 

Antwoord: 

Voor wat betreft de gevolgen van de septembercirculaire 2023 en een (meerjarige) 
financiële doorkijk komt een afzonderlijke raadsinformatiebrief naar u toe 

 

CDA 

1. blz 5: 1e tabel “indexering” 2027  - 2558, graag een nadere specificatie van dit bedrag? 

 
Antwoord: 

In de begroting 2024 zorgen we dat onze budgetten up-to-date worden gehouden door de 
afgesproken index(wijzigingen) uit de kadernota 2024 financieel te vertalen. Dat betekent concreet 

dat voor de begrotingsjaren 2024-2026 we de budgetten aanpassen met de indexwijziging (b.v. in 
2024 van 2,4% naar 3,1% prijsindex) en voor het nieuwe begrotingsjaar 2027 is de afspraak dat we 

uitgaan van budget 2026 plus de indexering 2027. Hieronder een voorbeeld met fictieve bedragen 

en percentages van een budget welke up-to-date wordt gemaakt voor een volgende begroting. 
 

 
 
Specificatie naar soorten van indexering (pagina 5): 

 

 
  
 

2. blz 7: het zijn toch elk jaar incidentele lasten, dus die verminderen het uiteindelijke resultaat ipv 
verhogen?  

 
Antwoord:  

Op pagina 136 staat een specificatie van deze incidentele baten en lasten en kunt u zien dat hier 

sprake is van een nadeel (meer incidentele lasten dan baten) in 2024. Door deze uit ons 

Bedragen (x € 1.000)

Omschrijving 2024 2025 2026 2027

Budget begroting 2023 (stel: index jaarlijks 2%) 1.020 1.040 1.061

Budget 2026 = 2027 (kader uit kadernota) 1.061

Begroting 2024 indexering (stel: van 2% naar 2,5%) 5 10 16

Indexering 2,5% nieuwe begrotingsjaar 2027 43

Totale budget begroting 2024 1.025 1.051 1.077 1.104

Begroting

Bedragen (x € 1.000)

Omschrijving 2024 2025 2026 2027

Loonindex 0 0 0 -471

Prijsindex -415 -429 -728 -2.191

Areaalindex -98 -64 -108 104

Totale bijstelling indexering begroting 2024 -513 -493 -836 -2.558

Begroting
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begrotingssaldo te halen, houden we meer structurele baten dan lasten over. De opbouw van ons 

saldo, met onderscheid tussen incidenteel en structureel, is als volgt: 
 

 
 

Programma 0 Bestuur en ondersteuning 
 

GBV 
1. Pagina 16: Reserve stimulering sociale huurwoningen. Hoe moeten we hiermee omgaan? 

Deze is strijdig met het raadsbesluit bij de subsidieverordening van de vorige 

besluitvorming. Wordt deze tekst naar aanleiding hiervan aangepast? 
 

Antwoord: 
Bij het uitwerken van de subsidieregeling zullen we aangeven dat ook niet 

woningcorporaties een subsidieaanvraag voor nieuwbouw sociale huurwoningen kunnen 

doen. De aangepaste subsidieverordening biedt hiervoor ook ruimte. Hieraan zullen wel 
voorwaarden worden verbonden. De tekst in de begroting hoeft hierop niet te worden 

aangepast. 

 
VVD 
1. blz. 15 Was advies Kiesraad positief? 

 
Antwoord: 

De Kiesraad is overwegend positief over voorliggend wetsvoorstel. Het wetsvoorstel 

faciliteert de kiezer in het moment waarop deze zijn stem kan uitbrengen.  
https://www.kiesraad.nl/adviezen-en-publicaties/adviezen/2023/4/6/advies-over-de-wet-

vervroegd-stemmen-in-het-lokaal 
 

2.Welke gegevens hebben wij van de mensen die reageren op OnsVeldhoven.nl? Alleen de e-
mailadressen? 

 
Antwoord: 

Iedereen kan het platform OnsVeldhoven.nl bezoeken. Tot nu hebben 2480 unieke personen 

dat gedaan. Hiervan hebben 201 personen een account aangemaakt, zodat ze ook mee 
kunnen praten op het platform.  

Mensen die een account aanmaken, registreren zich met hun mailadres en een naam. 
Daarna kunnen ze zelf kiezen welke informatie zichtbaar is op hun eigen profielpagina.  

Bijvoorbeeld bij welke projecten iemand zich heeft aangesloten. Of, als iemand zijn postcode 
in heeft gevoerd, dan is die zichtbaar op een spreidingskaart. 

  

Senioren Veldhoven 
Blz. 17: Saldo financieringsruimte: Waarom is deze in het jaar 2024 positief terwijl deze in de 
jaren daarna oplopend duidelijk negatief is. 

 
Antwoord: 

Het saldo financieringsfunctie is enerzijds de raming van rentelasten minus rentebaten en 
anderzijds de doorberekende rente naar de bouwgrondexploitatie en de programma's 

(taakvelden). Er wordt een rekenrente bepaald op basis van het lopende jaar (2024). Hierdoor 
is het saldo van de financieringsfunctie nagenoeg nihil in 2024. Omdat deze zelfde rekenrente 

Bedragen (x € 1.000)

Omschrijving 2024 2025 2026 2027

Saldo incidentele baten en lasten -440 -184 -68 0

Saldo structurele baten en lasten 545 4.198 1.082 825

Saldo 105 4.014 1.014 825

Begroting

https://www.kiesraad.nl/adviezen-en-publicaties/adviezen/2023/4/6/advies-over-de-wet-vervroegd-stemmen-in-het-lokaal
https://www.kiesraad.nl/adviezen-en-publicaties/adviezen/2023/4/6/advies-over-de-wet-vervroegd-stemmen-in-het-lokaal
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ook voor 2025 en volgende jaren wordt gehanteerd levert dit in de toekomst saldo op op de 

financieringsfunctie. Jaarlijks wordt de rekenrente echter opnieuw bepaald en zal het saldo op 
de financieringsfunctie dienovereenkomstig worden bijgesteld. Wellicht ten overvloede: dit 

heeft geen gevolgen voor het saldo van de begroting, het is slechts een verdeling van de 
rente. 

 

CDA 
1. Blz. 17, 1e blok punt 4 en 5: Graag wat meer uitleg/toelichting over Saldo 

financieringsfunctie. Ik heb begrepen dat het iets met herfinanciering te maken heeft. Korte 

en langere termijn en rentepercentages. Maar dan doemt de vraag op of er langlopende 
projecten gefinancierd zijn met kortlopende leningen en waarom dan? Graag ook een 

specificatie van de vier jaarbedragen. 
 

Antwoord: 

Het saldo financieringsfunctie is enerzijds de raming van rentelasten minus rentebaten en 
anderzijds de doorberekende rente naar de bouwgrondexploitatie en de programma's 

(taakvelden). Er wordt een rekenrente bepaald op basis van het lopende jaar (2024). 
Hierdoor is het saldo van de financieringsfunctie nagenoeg nihil in 2024. Omdat deze zelfde 

rekenrente ook voor 2025 en volgende jaren wordt gehanteerd levert dit in de toekomst 
saldo op op de financieringsfunctie. Jaarlijks wordt de rekenrente echter opnieuw bepaald 

en zal het saldo op de financieringsfunctie dienovereenkomstig worden bijgesteld. Wellicht 
ten overvloede: dit heeft geen gevolgen voor het saldo van de begroting, het is slechts een 

verdeling van de rente. 

 

 
 

 

Programma 1 Veiligheid 
 

Senioren Veldhoven 
1. Tegen welke kosten is de voorraad bluswater opgeslagen? 

 
Antwoord: 

Gemeenten zijn in samenwerking met waterleveringsbedrijven verantwoordelijk voor de 

beschikbaarheid van bluswater voor de brandweer. Aangezien de Drinkwaterwet is 
gewijzigd, het leidingnet steeds meer wordt ingericht op hogere stoomsnelheden en minder 

debiet, en aangezien het leveren van voldoende bluswater daardoor steeds moeizamer 
wordt, heeft de Veiligheidsregio geïnvesteerd in zogeheten secundaire 

bluswatervoorzieningen in de vorm van inzet van tankwagens en watertransporten vanaf 
bijvoorbeeld open water. In de begroting 2018 is daar een uitbreiding van het budget van 

de Veiligheidsregio van €200.000 per jaar opgenomen, bedoeld om het effect van het niet 
meer kunnen gebruiken van brandpalen in de toekomst mee op te kunnen vangen. 

Daarnaast maken wij ook kosten voor het beheer van de nog beschikbare brandkranen in 

nog niet gemoderniseerde waterleiding tracés. De gemeente Veldhoven heeft die kosten 
begroot op jaarlijks €10.800,- euro. De Veiligheidsregio maakt daarnaast ook nog andere 

kosten voor bluswater, die verspreid over de begroting zijn opgenomen.  

Saldo financieringsfunctie

2024 2025 2026 2027

Rentelasten 3.031 3.101 3.433 3.801

Rentebaten 39 60 43 126

2.992 3.041 3.390 3.675

Doorberekend naar BGE 963 287 97 -95

Naar taakvelden (obv rekenrente) 2.043 2.199 2.390 2.458

3.006 2.486 2.487 2.363

14 -555 -903 -1.312
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 Programma 2 Verkeer, vervoer en waterstaat 
 

VVD 
1. Zijn de gemeenten die ook +3% hebben bij deelmobiliteit (p. 30) vergelijkbare gemeenten? 

 

Antwoord: 
De gemeenten die iets over deelmobiliteit hebben opgenomen, geven vrijwel allemaal aan 

deelmobiliteit te willen stimuleren (bijvoorbeeld Helmond in de begroting ‘23-’26, Houten 
’23-‘26 en Gouda ’22-‘25). Slechts een enkeling geeft een groeipercentage af, zoals 

Nieuwegein (+5% in Mobiliteitsprogramma 2030). Een belangrijke reden voor het niet 
afgeven van een percentage komt wellicht doordat vanuit het Kennisinstituut voor 

Mobiliteitsbeleid (van het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat) wordt aangegeven 
dat de potentie van deelmobiliteit niet eenvoudig te kwantificeren is. Om een meetindicator 

te hebben die SMART is, hebben we gemeend toch een (enigszins behoudend) percentage 

aan te geven.  
 

Programma 3 Economie 
 

GBV  
GBV heeft een technische vraag gesteld over een alternatieve energievoorziening en de mate 
van overleg met de netbeheerder Enexis specifiek voor bedrijventerrein Habraken. Deze 

technische vraag is op 2 oktober beantwoord. We willen graag van de gelegenheid gebruik 

maken wat meer context te schetsen bij het gegeven antwoord.  
 

Antwoord: 
Op diverse niveaus en binnen diverse projecten heeft de gemeente Veldhoven contact met 

Enexis. Binnen de RES MRE (Regionale Energiestrategie) zitten we samen met regio, provincie, 
Tennet en Enexis om tafel voor de middellange en lange termijn. Voor de middellange termijn 

gaat het over het maken van slimme keuzes, voor de lange termijn over het vergroten van de 
capaciteit van het net en realiseren van alternatieven buiten het energienetwerk om.  

  

Op bedrijventerrein De Run zijn we heel concreet bezig met het opzetten van een 
energiesamenwerking/ energiehub samen met bedrijfsleven, VOC, VNO-NCW en Enexis. Door 

het afsluiten van een ‘gezamenlijk energiecontract’ hopen we op korte termijn ruimte te 
realiseren op het energienet voor bestaande bedrijvigheid op bedrijventerrein De Run. Op 

bedrijventerrein Habraken gaat het over het realiseren van nieuwe aansluitingen. Er zijn nog 
geen gesprekken met Enexis voor een alternatieve energievoorziening op bedrijventerrein 

Habraken. Met onze partners waaronder Brainport Development proberen we ook hier stappen 
te zetten. Het bestuurlijk overleg Brainport (BO Brainport) heeft inmiddels aangegeven 

bedrijventerrein Habraken en De Run als prioriteit te zien.  

 
Verder zijn er rondom plannen, projecten en openbaar beheer contacten met Enexis, 

bijvoorbeeld wat betreft werken aan het laagspanningsnet. Ook wordt er in het kader van het 
Uitvoeringsprogramma Energietransitie (zoals wijkuitvoeringsprogramma’s) met Enexis, 

samengewerkt om de plannen op elkaar af te stemmen. 
 

VVD 
1. Bewaakte fietsenstalling: is dit een combinatie van camerabeveiliging en bemensing? Indien 

dit zo is, wordt dit nog schriftelijk gemeld.  

 

Antwoord: 
Zoals aangegeven tijdens de beantwoording op 2 oktober gaat het alleen over  

bemensing. 
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Senioren Veldhoven 
1. Blz. 39.: Gaarne een specificatie van de stijging van de vermeldde lasten tussen de jaren 

2023 en 2024 van Euro 3.374.000,00. 
 

Antwoord: 

 
 

D66 
1. 3.01.02 stimuleringsfonds, 28 aanvragen: graag meer inzicht in de aanvragen.  

 
Antwoord: 

Hierbij een selectie van 4 projecten met verschillende toepassingen om de reikwijdte van 

het Stimuleringsfonds beter te duiden. 
 

1) Waterstof Community Zuidoost Nederland - Metalot 
Het gebruik van waterstof staat enorm in de belangstelling. Een brede toepassing in ons 

toekomstige energiesysteem wordt voorzien. De Metropool Regio Eindhoven is bij uitstek 
toegerust om een belangrijke rol te spelen in de ontwikkeling van het waterstof ecosysteem 

(samenwerking, high tech en aanwezigheid marktleiders). De projectpartners willen met 
elkaar en de (inter)regionale stakeholders een waterstof community vormen om de 

ontwikkeling van waterstof technologie te versnellen. 

 
2) Perfect Pitch, duurzaam datagestuurd sportveldbeheer – Holland Innovative 

Holland Innovative heeft in het verleden een high tech systeem ontwikkelt voor de 
optimalisatie van natuurgras velden binnen de topsport. Door het implementeren van 

camera’s, weerstations, veldsensoren en een meetsysteem in combinatie met een 
dashboard is de kwaliteit van deze velden significant gestegen. De kennis die hier is op 

gedaan gaat Holland Innovative implementeren in de amateursport. Hier zijn niet de 
middelen aanwezig voor de implementatie van dit huidige kostbare systeem. In dit project 

wordt onderzoek gedaan naar de behoeftes van en de business case achter de amateursport 

en bijbehorend veldonderhoud. 
 

3) eFLEX - Salvia BioElectronics 
Chronische hoofdpijn aandoeningen – waaronder migraine en clusterhoofdpijn – hebben een 

grote invloed op het sociale en werkzame leven van een belangrijk deel van de bevolking. 
Voor veel mensen met migraine en clusterhoofdpijn werkt preventieve medicatie niet 

afdoende. Salvia ontwikkelt een preventieve therapie die het aantal hoofdpijnaanvallen en 

Specificatie lasten programma 3 2023 2024

230100 Economische ontwikkeling algemeen 428.842 227.998

230103 Regionale samenwerking/economische ontwikkeling 1.152.372 1.179.773

230200 Centrum Ontwikkelings Programma 545.611 402.120

230201 Programma De Run 562.760 520.984

230202 Economische ontwikkeling bedrijven 267.738 1.513.268

230203 Afwikkeling bouwgrondexploitatie 25.752

230300 Weekmarkt 5.236 15.868

230301 Bedrijfsregelingen (oa reclamebelasting) 362.458 369.196

230400 Volksfeesten 23.178 22.850

230401 Toerisme 38.521 39.613

230402 Toeristenbelasting 4.321 4.386

230403 Kermissen 1.539 3.341

230404 Economische promotie 3.001 3.301

900003 Balansmutatie BGE/bedrijven 79

908201 Habraken fases I-IIa-IIb -306.966 2.287.384

908202 Habraken fases III-IV-V 630.882 724.968

913000 Noordrand Zandven 394.970 200.285

917300 Heistraat Zoom

4.140.215 7.515.414
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de intensiteit van de aanvallen sterk kan doen afnemen. In dit project draagt het 

Stimuleringsfonds bij aan het onderzoek de ontwikkeling van deze preventieve therapie. 
 

4) Smart urban mix powered by Brainport – Woonbedrijf 
De bijdrage van Brainport aan de Nederlandse economie groeit. Om die groei op pijl te 

houden staat de regio voor reusachtige, ruimtelijke uitdagingen. Een oplossing om al deze 

uitdagingen gelijktijdig en slim aan te pakken is de doorontwikkeling van bestaande 
productiezones in de Brainportregio tot hoogwaardig gemengde stedelijke omgevingen voor 

zowel wonen, werken, leren én uiteraard produceren. Dit project test deze innovatieve 
oplossingsrichting op een concrete case: De Run 5000 in Veldhoven. Het resultaat is een 

volstrekt nieuw type stadsblok, voortkomend uit een innovatieve methode: de Smart Urban 
Mix (SUM). 

 
Programma 5 Sport, cultuur en recreatie 
 

Hart voor Veldhoven 
1. 5.02 Moet het streven niet zijn naar minder dan 40% niet-sporters i.p.v. 40%? 
 

Antwoord: 
Het streven moet inderdaad zijn ‘minder dan 40% niet-sporters’. Deze tekst zullen we aanpassen. 

 

GBV 
1. Pagina 47: ‘we gaan door met het proces om te komen tot een kerkenvisie. De kerkenvisie 

wordt in 2024 opgeleverd.’ Wat zorgt ervoor dat dit proces langer duurt dan gepland? Wat 

zijn de complexe factoren die het vertragen? 
 

Antwoord: 
Om een voldragen kerkenvisie aan te kunnen bieden voegen we nog enkele essentiële 

praktische handvatten toe aan de conceptvisie. Het uitwerken van die handvatten vraagt 
wat extra tijd.  

We koersen op Q1/Q2 in 2024. 
 

VVD 
1. Blz. 47 - Welke gebouwen staan er op de concept lijst gemeentelijke monumenten? 

 
Antwoord: 

Het zijn er 41, te weten; 
Boerderijen 

1. Hoogeind 39 
2. Kleine Vliet 4 

3. Muggenhol 17 
4. Oude Kerkstraat 39 

5. Kruisstraat 47 

6. Oude Kerkstraat 31 
7. Nieuwe Kerkstraat 26 

 
Industrie 

8. Dorpstraat 32 
9. Sint Jansstraat  

10. Broekweg 219 
11. De Run 5612 

12. Achter Dreef 41 

13. Blaarthemseweg 4-8 
14. Blaarthemseweg 13 (moet van lijst af. Is door wetswijziging nu rijksmonument) 

15. Dorpstraat 20 
16. Kapelstraat-zuid 18 
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17. Koningshof 

 
Woonhuizen 

18. Dorpstraat 12 
19. Binnenweg 7-9 

20. Blaarthemseweg 16 

21. Dorpstraat 85 
22. Heerseweg 15 

23. Heuvel 46-48 
24. Heuvelstraat 2 

25. Heuvelstraat 9-29 
26. Kapelstraat-Noord 159 

27. Kruisstraat 5 
28. Locht 13 

29. Locht 18 

30. Nieuwe Kerkstraat 30 
31. Oude Kerkstraat 12 

32. Oude Kerkstraat 15 
 

Programma 7 Volksgezondheid en milieu 
 

GBV 
1. Pagina 66: 7.05.01: Vereniging Eigen Huis is per direct gestopt met hulp bij 

spouwmuurisolatie vanwege de dure vleermuischeck. Hoe staat dit in relatie tot wat 
gecontracteerde partijen aanbieden namens de gemeente? Geeft de uitspraak van de Raad 

van State aanleiding het beleid rondom isoleren te veranderen? 
 

Antwoord: 
We hebben geen vastgesteld lokaal beleid op dit vlak. We houden ons aan beleid van de 

rijksoverheid (Wet natuurbescherming). Inwoners en uitvoerende partijen moeten eveneens 
hieraan voldoen. De uitspraak van RvS betrof een zaak tegen een isolatiebedrijf dat niet aan 

de zorgplicht had voldaan. Het ging niet over het gemeentelijk beleid. Een inkoopactie is 

een werkvorm om inwoners te helpen bij het selecteren van een aanbieder. De 
opdrachtverlening en uitvoering blijven de verantwoordelijkheid van respectievelijk de 

woningeigenaar en marktpartij. 
 

Aangezien we binnen de kaders van de wet werken, vormt de uitspraak van RvS geen 
aanleiding om de collectieve inkoopactie te annuleren. Om een verantwoorde werkwijze te 

stimuleren, selecteren we voor de collectieve actie een partij die volgens de methode 
'natuurvriendelijk isoleren' werkt.  

Overigens heeft de Minisiter van BZK recentelijk een kamerbrief gestuurd, waarin hij het 

standpunt inneemt dat het isoleren van spouwmuren voorgezet kan worden, mits volgens 
de werkwijze natuurvriendelijk isoleren gewerkt wordt. Wij volgen deze lijn. 

 
Ondertussen worden de voorbereidingen getroffen voor een soortenmanagementplan 

(SMP). Aan de hand van dit SMP kunnen we effectieve mitigerende maatregelen nemen om 
diersoorten te beschermen. 

 

VVD 
1. De contracttermijnen van afvalinzameling en -verwerking lopen niet parallel. Op welk 

moment kan dan een verandering in de wijze van afvalverwerking gerealiseerd worden? 

 
Antwoord: 

Voor het verwerken van huishoudelijk restafval geldt dat we per januari 2028 overgaan 
naar een nieuw contract. Het is in eerste instantie afhankelijk van de flexibiliteit en 

capaciteit van Attero of er vòòr afloop van het contract mogelijkheden zijn om over te gaan 
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tot een andere manier van verwerken van afval. Als Attero daartoe geen mogelijkheden ziet 

is een wijziging pas mogelijk bij een nieuw contract.  
  

Voor het ophalen van huisvuil geldt dat we per januari 2026 overgaan naar een nieuw 
contract. We streven naar een zo flexibel mogelijk contract en onderzoeken samen met het 

inkoopbureau Bizob wat de mogelijkheden hiervoor zijn binnen een aanbesteding.  

  
De contracttermijnen voor de inzameling en verwerking van afval lopen zelden parallel. 

Afvalverwerking besteden we meestal met meerdere gemeenten aan omdat dit een gunstige 
prijs oplevert. De looptijd van het contract is daarbij een compromis van wensen uit 

verschillende gemeenten. 
  

Samengevat: technisch gezien is een andere wijze van afvalinzameling dus mogelijk uiterlijk 
bij het aflopen van het contract met Attero of zoveel eerder als Attero daar kans toe ziet. 

Dit staat vanzelfsprekend los van inhoudelijke en financiële afwegingen die ten grondslag 

liggen aan een dergelijke afweging. 
 

Programma 8 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke 
vernieuwing 
 

D66 
1. In de beantwoording van vraag 5 van Hart voor Veldhoven (percentage 30% sociale 

huur leidt tot 120 sociale huurwoningen) wordt gesproken over het opleveren van 400 

woningen per jaar. In het kader van de woningbouwversnelling zouden dit toch 500 
woningen per jaar zijn?  

 
Antwoord: 

Het uitgangspunt is 400 woningen per jaar. 
 

Paragrafen: 
 

Lokale heffingen 

Hart voor Veldhoven 
1. 1. OZB opbrengst voor 2024. De tekst klopt niet! Er is niet besloten om de OZB naast de 

inflatiecorrectie EXTRA te verhogen, maar juist om die verhoging terug te draaien en te verlagen. De 
tekst zou moeten worden gewijzigd. Kan de tekst worden gewijzigd? 

➔ De voorgestelde verhoging van 5% wordt gewijzigd in een verhoging van 2% en de jaren daarna is 
er geen extra verhoging meer.  

 
Reactie: 

Dit betreft geen technische vraag  

 
2. 10. Bedrijven investeringszone City-centrum is er al, komt er ook een bedrijven investeringszone De 

Run en bedrijven investeringszone Habraken? 
 

Antwoord: 
Het is niet aan de gemeente om een dergelijke BIZ te initiëren. Een BIZ kan alleen worden ingesteld 

indien een bedrijventerrein of winkelgebied daar om verzoekt. Als er een verzoek komt zal de 
gemeente daar serieus op ingaan.  

 

3. 11. Leges titel 1 hfdst.18. Er worden verschillende leges geheven. Hoe kan dit dan 0 zijn? 
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Antwoord: 

Omdat er geen kosten zijn geraamd, maar wel opbrengsten, geeft het programma een 
kostendekking 0 aan.  

 
4. 11. Leges titel II  

Wat betekent vermindering?  

Wordt er bij negatieve leges van -116 geld gegeven? 
 

Antwoord: 
Wanneer er een aanvraag voor een omgevingsvergunning is ingediend, wordt daarvoor leges 

geheven. Als echter voordat de vergunning wordt verleend, de aanvraag wordt ingetrokken, bestaat 
recht op vermindering van de reeds opgelegde leges. Het totaal aan verminderingen van deze leges 

wordt geschat op 116.000 euro. 
 

5. Het totaal van leges is met 94% niet kostendekkend. Hoe kan dat? 

 
Antwoord: 

Voor evenementen en markten is bewust gekozen voor tarieven die niet kostendekkend zijn 

(5,5%). Daardoor wordt 100% kostendekking over de gehele legesverordening niet bereikt. 

6. 14. Woonlasten Hoeveel gemeenten staan er op de lijst van COELO? 

 
Antwoord: 

Het betreft alle gemeenten van Nederland. Dat zijn er in het overzicht 352. 
 

GBV 
1. Pagina 97: de stortingen voor groot onderhoud blijven gelijk. Is dit toereikend? Ook gezien de 

huidige staat van bijv. de fietspaden en het feit dat de voorzieningen bij het onderhoud van groen en 
riolering bijv. wél geïndexeerd worden. 

 
Antwoord: 

Ja, dit is toereikend. (1x per 4 jaar worden deze beheerplannen geactualiseerd). 
 

VVD 
1. Onroerende zaakbelasting Blz. 84 - We zien dat in 2024 de OZB, naast 3,1% inflatiecorrectie, wordt 

verhoogd met 2%. Samen is dit 5.1%. Maar in de opbrengst zien we een stijging van ong. 7%. Hoe 

komt dit?  

 
Antwoord: 

De ontwikkeling van de opbrengst OZB bestaat uit een aantal elementen, te weten: 3,1% inflatie, 
2% extra verhoging (afgesproken met de raad) en areaaluitbreiding. Die laatste is niet verwerkt in 

de tarieven, maar is een meeropbrengst als gevolg van meer te heffen objecten.  
 

2. Hondenbelasting Blz. 86 - Sinds 2021 is de hondenbelasting met ongeveer 20% gestegen.  
a. Kan deze stijging vanaf 2021 worden gespecificeerd? Oftewel: waar gaat deze 20% exact naar 

toe?  

 
Antwoord: 

Het betreft een stijging over de gehele linie, maar specifiek meer gestegen zijn de kosten “controle 
voorziening uitlaten” en “zwerfhonden”. Daarnaast is ook het aantal honden gedaald met ongeveer 

200 sinds 2021, wat ook een verhogend effect heeft op het tarief. 
 

b. Wat is de toename van het aantal honden de afgelopen jaren? 
 

Antwoord: 

Het aantal honden is sinds 2021 gedaald van 4360 naar 4169 nu. 
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c. Graag ontvangen we een opsomming wat men betaalt aan hondenbelasting in alle aangrenzende 

gemeenten van Veldhoven in 2023 en of bij deze bedragen wel of niet wordt uitgegaan van 
kostendekkendheid.  

 
Antwoord: 

Voor 2023 geldt in de volgende buurgemeente het volgende tarief: 

Eindhoven € 84.00 
Gemert € 61,65 

Geldrop € 52,80 
Helmond € 66.96 

 
De overige buurgemeenten heffen geen hondenbelasting. 

 
Of deze gemeenten heffen met kostendekking als uitgangspunt is niet onderzocht, maar met vrij 

grote zekerheid gaan die gemeenten niet uit van kostendekking. Hondenbelasting is namelijk een 

algemene belasting en de meeste gemeenten gebruiken de hondenbelasting daarom als algemeen 
dekkingsmiddel. 

 
d. Is er uitgegaan van in principe kostendekkendheid of kostendekkendheid bij hondenbelasting?  

 
Antwoord: 

In de gemeente Veldhoven wordt bij de berekening van de tarieven van de hondenbelasting 
uitgegaan van kostendekkendheid. 

 

e. Is er een onderzoek of inventarisatie uitgevoerd naar de behoefte van aantal openbare 
prullenbakken? Zo ja, wat is hiervan de uitkomst?  

 
Antwoord: 

Er is geen onderzoek of inventarisatie naar de behoefte van het aantal openbare prullenbakken 
uitgevoerd.  

 

GroenLinks/PvdA 
1. Kwijtscheldingsbeleid: Er wordt gesteld dat voor leges geen kwijtschelding plaatsvindt, aangezien dit 

op aanvraag is. Waarom is hiervoor gekozen, in het kader van de wens financiële zorgen onder 

inwoners in armoede te beperken? Bijvoorbeeld in het geval van een invalide parkeerkaart?  
 

Antwoord: 
Is niet beoordeeld als technische vraag.  

 

D66 
1. Tabel 9, wat is de opbouw van de post parkeerbelasting? 

 

Antwoord: 
De post parkeerbelasting is als volgt opgebouwd: 

 
Parkeerbelasting parkeergarage : 

Bijdrage ondernemers blauwe zone Citycentrum 
Opbrengst parkeergarage 

 
Parkeerbelasting maaiveld:  

Bijdrage ondernemers blauwe zone Citycentrum 

Parkeervergunning 
Opbrengst straat parkeren 

Naheffingsaanslag parkeren 
Bezoekerskaarten centrum 

Bezoekerskaarten schil 
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Bedrijfsvoering 
 

D66 
1. Hoe ziet het personeelsverloop er uit over de afgelopen drie jaar? 
 

Antwoord: 

 

Jaar 
 

Instroom Uitstroom Doorstroom 

2020 27 24 4 

2021 32 40 16 

2022 59 37 19 

 

Instroom: aantal medewerkers die in dat kalenderjaar in dienst zijn gekomen 
Uitstroom: medewerkers die in dat kalenderjaar uit dienst zijn gegaan 

Doorstroom: medewerkers die gedurende dat kalenderjaar intern naar een andere functie zijn gegaan. 
 

2. Hoe is het lang- en kort verzuim over de afgelopen drie jaar weer te geven? 

 
Antwoord: 

 

Jaar Percentage 
inclusief lang 

verzuim 

Percentage 
exclusief lang 

verzuim 

2020 3,96 % 1,10 % 

2021 6,18 % 1,11 % 

2022 6,89 % 1,93 % 

 
Percentage inclusief betekent incl. langdurig zieken, dat zijn werknemers die langer dan 28 

dagen verzuimen vanwege ziekte.  

 
 

Wet Open Overheid 

Hart voor Veldhoven 
1. Moet er niets over de gemeentelijke ombudsman worden opgenomen? 
 

Antwoord: 
Nee, er hoeft niets opgenomen te worden over de gemeentelijke ombudsman. De gemeentelijke 

ombudsman heeft geen relatie met de Wet Open Overheid (zit namelijk op klachtrecht). 

 
2. Komen er nog meetindicatoren voor de Wet Open Overheid? 

 
Antwoord: 

Nee, er komen geen meetindicatoren voor de Wet Open Overheid. 
 

Financiële begroting: 
 

Senioren Veldhoven 
1. Blz. 131: De netto externe financiering stijgt van 2023 naar 2024 met Euro 30.879.000,00 

gaarne specificatie van deze stijging. 
 

Antwoord: 
De stijging is van 121.567 per 1-1-2023 naar 152.446 per 1-1-2024. We praten dus over 

een stijging van ca € 30 miljoen in 2023.  De specificatie is als volgt: 
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Netto externe financiering

1-1-2023 1-1-2024 Toe- cq afname

Vaste schulden met een rentetypische looprijd > 1 jaar 129.560 135.808 6.248

Vlottende passiva 43.715 29.638 -14.077

minus:

uitzettingen met een rentetypische looptijd < 1 jaar 34.007 8.000 -26.007

Liquide middelen 9.630 0 -9.630

Overlopende activa 8.071 5.000 -3.071

(bedragen x € 1.000) 121.567 152.446 30.879


